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Č E B E L A R J E N JE  Z U P O Š T E V A N JE M  
KO ZM IČNIH RITM OV

MATTHIAS K. THUN -  Prevedla Meta Vrhunc

V Sloveniji sem imel nekaj predavanj o 
vplivu kozmičnih ritmov na čebele. Preda
vanja so vzbudila precejšnje zanimanje in 
čebelarji so me zaprosili, naj svoja dogna
nja tudi zapišem.

Dandanes večini ljudi ni lahko verjeti v 
vpliv kozmičnih ritmov. Razvoj tehnike in 
elektronike človeku vse bolj onemogoča 
spoznavanje naravnih zakonitosti in pove
zovanje z njimi. Preučevanje naravnih za
konitosti je v navadi le tam, kjer se človek 
spopada z ekološko škodo, ne pa tudi pri 
preučevanju vpliva kozmičnih ritmov na 
okolje in življenje. V poljedelstvu, zadnje 
čase pa tudi v čebelarstvu, se kaže nova 
slika. Na obeh področjih so nastale velike 
težave, zlasti zdravstvene. Zato so začeli 
iskati ustrezne možnosti, zdaj pa so že 
vidni tudi rezultati.

Med prizadevanji te vrste je najstarejši 
biološko-dinamičen način gospodarjenja, 
kot ga je osnoval antropozof dr. Rudolf 
Steiner. Oživil je številna področja življenja, 
med njimi tudi poljedelstvo in čebelarstvo. 
Rudolf Steiner je vedno opozarjal, da je 
življenje nasploh zelo odvisno od kozmičnih 
ritmov in da ga prav ti pravzaprav uravna
vajo.

Poskuse z rastlinami opravljajo že 40 let, 
s čebelami pa 25 let. Z njimi se želimo 
približati zakonitostim kozmičnih ritmov. 
Rezultate vsako leto objavljajo v setvenem 
koledarju Marie in Matthiasa K. Thuna. Ker 
je preveden tudi v slovenščino, so izsledki 
dostopni vsakomur.

Čebela ima v naravi pomembno mesto, 
saj je njena vloga zelo vsestranska. Če 
človek ne pozna dobro medsebojne pove
zave, meni, da je panj pač majhna tovarna

medu. Poznavalec pa seveda ve, da je 
nabiranje medu le eno od čebeljih opravil, 
saj imajo čebele še druge naloge, ki so za 
naravo, za rast rastlin še pomembnejše kot 
nabiranje medu.

Vsakemu poljedelcu se zdi samo po sebi 
umevno, da je za številne rastline pač 
potrebno, da čebela prenaša cvetni prah.

Za potrebe medicine pa čebele pridelajo 
tudi čebelji vosek, čebelji strup in propolis.

Rudolf Steiner v t.i. Poljedelskem tečaju 
opozarja tudi na rezultate duhovnih razi
skav. Določene sile okolja so namreč prav 
zaradi delovanja insektov razporejene tako, 
da rastlinsko rast samo omogočajo, zato je 
nujno, da človek skrbi za navzočnost čebel. 
Če koristna žuželka manjka, se škodljivci 
preveč razmnožijo.

V predavanjih O BITJU ČEBEL je dr. 
Rudolf Steiner to povedal še bolj jasno. 
Vedno, kadar insekt obišče cvet, izloči na 
cvet tudi majhne količine svojega strupa, 
»kajti če se to ne bi zgodilo in cvetlica ne 
bi dobila strupov, ki jih potrebuje, bi morala 
čez nekaj časa umreti«.

Tako kot za plodnost naših njiv potrebu
jemo živali, da rastline dobijo pravo mož
nost za rast, potrebujemo na tistem delu 
rastline, ki raste nad zemljo, čebelo, da 
rastlinam omogoči rast. Vendar pa je to 
zelo poenostavljen prikaz.

Za čebelarjenje sem se odločil zato, ker 
sem spoznal nenadomestljivo vlogo čebe
larstva za poljedelstvo. Intenzivno ukvarja
nje s čebelami mi je omogočilo, da čebele 
in njihovo delovanje pobliže spoznam. Zato 
pa je bilo treba vsak dan opazovati čebele, 
občasno celo v krajših razmikih.

(Nadaljevanje prihodnjič)
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